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Protokół Nr X/2019 
z obrad sesji Rady Miejskiej w Sędziszowie 

z dnia 25 czerwca 2019 roku 
 

Otwarcia obrad sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Mysiara. 
Powitał wszystkich zebranych na obradach. 
Na podstawie listy obecności stwierdził iż obecnych jest 15 radnych – pełny skład rady. 
Na sekretarza obrad powołał radnego Jana Wiencka – wyraził zgodę. 
Głosowanie 
14 głosów – za  
1 głos – wstrzymujący się 
Zapytał czy są wnioski do proponowanego porządku obrad? 
Odczytał wniosek Burmistrza o wprowadzenie do porządku obrad uchwały sprawie 
wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od PKP S.A. prawa użytkowania wieczystego 
nieruchomości położonej w Sędziszowie wraz z prawem własności obiektów budowlanych. 
Proponuję wprowadzić ten projekt przed pkt wolne wnioski i dyskusja. 
Głosowanie 
15 głosów – za 
Radny R. Dębicki 
- zgłosił wniosek formalny o przeniesienie pkt porządku obrad „wolne wnioski i dyskusja” 
żeby to już zostało na stałe jak to było w poprzednich latach i wprowadzenie go po 
sprawozdaniu o pracy Burmistrza. Wcześniej był pkt interpelacje i zapytania, wiemy że 
zgodnie z ustawą i statutem interpelacje powinny być składane na piśmie ale przepis nie 
wyklucza przedstawienia ich w wersji słownej i dyskusji. 
Głosowanie 
12 głosów – za 
3 głosy wstrzymujące się 
Radny J. Chmielarski 
- wnioskuję o przeniesienie pkt. 15 uchwała w sprawie uchwalenia zasad i trybu korzystania 
ze świetlic wiejskich stanowiących mienie gminy Sędziszów. Mamy sołtysów chciałbym aby 
zabrali głos na większym forum, proponuję po wolnych wnioskach. 
Głosowanie  
4 głosy – za 
2 głosy przeciw  
6 głosów – wstrzymujących się 
Pani Sekretarz 
- zmiany w porządku obrad wymagają bezwzględnej większości głosów ustawowego składu 
rady, wniosek nie przeszedł. 
Przewodniczący odczytał proponowany porządek obrad wraz z przyjętymi poprawkami. 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum. 
2. Powołanie sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
5. Sprawozdanie z działalności  Burmistrza za okres od ostatniej sesji. 
6. Wolne wnioski i dyskusja. 
7. Raport o stanie gminy – debata 
8. Uchwała w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Sędziszowa.. 
9. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z 
wykonania budżetu gminy Sędziszów za 2018 rok. 
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- odczytanie uchwały RIO w Kielcach w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez 
Burmistrza Sędziszowa sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2018 rok wraz z 
informacją o stanie mienia komunalnego. 
- odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy za 2018 rok, 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 
10. Uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Sędziszowa z tytułu 
wykonania budżetu gminy za 2018 rok: 
- odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi 
Sędziszowa z tytułu wykonania budżetu gminy za 2018,  
- odczytanie uchwały RIO w Kielcach w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej 
Rady Miejskiej w Sędziszowie w sprawie udzielenia Burmistrzowi Sędziszowa absolutorium 
za 2018 rok, 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 
11. Uchwała w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania z realizacji planu finansowego 
za 2018 rok Miejsko Gminnego - Ośrodka Zdrowia w Sędziszowie. 
12. Uchwała w sprawie ustalenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego. 
13. Uchwała w sprawie ustanowienia zasad, na jakich przewodniczącym organów 
wykonawczych   jednostek pomocniczych gminy będzie przysługiwała dieta. 
14. Uchwała zmieniająca uchwałę własną Nr V/40/2019 z dnia 26.02.2019 w sprawie poboru 
podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego w drodze inkaso oraz określenia inkasentów. 
15. Uchwała w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
16. Uchwała  w sprawie uchwalenia zasad i trybu korzystania ze świetlic wiejskich 
stanowiących mienie gminy Sędziszów. 
17. Uchwała w sprawie zmian w WPF na lata 2019 –  2020. 
18. Uchwała w sprawie zmian w budżecie na 2019 rok. 
19. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od PKP S.A. prawa 
użytkowania wieczystego nieruchomości położonej w Sędziszowie wraz z prawem własności 
obiektów budowlanych. 
20. Zamknięcie obrad.                                                                                                                       
Głosowanie  
13 głosów – za 
2 głosy wstrzymujące się 
Ad. 4 
Pan Przewodniczący 
Zapytał czy są uwagi do protokołu z poprzedniej sesji – nie zgłoszono 
Głosowanie 
15 głosów – za 
Pan Burmistrz 
- przedstawił sprawozdanie o pracy za okres od ostatniej sesji (materiał stanowi załącznik do 
protokołu). 
Wicewojewoda Bartłomiej Dorywalski w imieniu Wojewody Świętokrzyskiego i MSWiA 
wręczył Burmistrzowi Sędziszowa promesę na remont drogi w Piołunce na kwotę 161.000zł. 
Przekazując dokument podkreślał, że działania rządu PiS opierają się na trzech filarach. 
Oprócz rodziny, która jest niekwestionowanym priorytetem, są to rozwój i bezpieczeństwo. 
Aby móc dbać o bezpieczeństwo mieszkańców, trzeba znaleźć pieniądze na remonty dróg. 
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Wicewojewoda przypomniał, że oprócz dotacji na modernizację tras, które zostały zniszczone 
przez klęski żywiołowe, nasz region dostanie z Funduszu Dróg Samorządowych około 250 
milionów złotych. 
Pan Burmistrz 
- podziękował za otrzymaną promesę, czujemy się zaszczyceni że mogliśmy ją odebrać na 
sesji Rady, nadmienił że w br. jest to już druga promesa na drogi powodziowe, gmina zgłosiła 
5 dróg mamy nadzieję Panie Wojewodo że nie są to ostatnie środki dla gminy Sędziszów, 
czekamy na następne. 
Pan Wojewoda 
- życzył dalszego rozwoju gminy ,  
Pan Burmistrz 
- informacja o pracy za okres od ostatniej sesji: 
- następnie poinformował Radę, że odbyły się dwa przetargi na gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, w I udział wzięły dwie firmy: 
TAMAX za 4.164.000zł 
Firma z Krakowa za 4.401.000zł 
Unieważniliśmy ten przetarg i ogłosiliśmy drugi do którego przystąpiły: 
TAMAX za 4.653.000zł 
EKOM 3.222.000zł 
W dniu 19 czerwca rozstrzygnęliśmy przetarg wybierając firmę EKOM. Umowę możemy 
podpisać dopiero po dwóch tygodniach jeśli nie będzie odwołań. Początkowo mogą wystąpić 
pewne niedogodności dla mieszkańców po zmianie firmy, prosimy o wyrozumiałość i 
cierpliwość. 
Ad. 6 
Radny W. Tabor 
- jaka będzie kwota za odbiór odpadów? 
Pan Burmistrz 
- to będzie poddane pod obrady sesji, system ma się bilansować gmina nie może ani zarobić 
ani stracić. Myśmy wstępne przymiarki już robili ale po ostatnim szkoleniu, na którym był 
pracownik  mamy informację, że od września wchodzi zmiana przepisów i dążenie aby 100% 
mieszkańców segregowało odpady. Na pewno będzie sesja nadzwyczajna i wtedy ustalimy. 
Radny R. Dębicki 
- zapytał kiedy będą zakupione mundury dla Młodzieżowej Drużyny Pożarniczej? 
- odbyły się zawody strażackie proszę zwrócić uwagę jaka była frekwencja. OSP Sędziszów 
została poinformowała 5 dni przed zawodami, trudno się przygotować w tak krótkim czasie. 
Pan Burmistrz 
- każda jednostka była poinformowana o terminach na posiedzeniu Gminnego Zarządu OSP. 
Drużyny które brały udział w zawodach trenowały przez kilka tygodni. Szkoda że nie 
startowała drużyna młodzieżowa. Podobnie było z innych gmin gdzie mają więcej jednostek 
jeszcze mniej brało udział w zawodach, nie wiem jak jest tego przyczyna. 
Radny R. Dębicki 
- myśmy ten problem poruszali z Prezesem i Naczelnikiem OSP Sędziszów, oni stwierdzili że 
za późno dostali informację i należy im wierzyć, 
- MDP to są młodzi ludzie i są krótko w drużynie, jeszcze nie są gotowi do udziału w 
zawodach. 
Radny J. Kubiec 
- pytano na zawodach dlaczego taka niska frekwencja, może powinniśmy robić co roku, 
nawet młode osoby wiedząc że zawody są co roku będą o tym myśleć i się przygotowywać. 
Radny P. Jaros 
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- odbiór odpadów – sygnalizował Pan że mogą być przejściowe problemy. Wiadomo  było od 
kilku miesięcy że umowa jest do końca czerwca i będą wtedy 3 drogi wyjścia: 
- albo wygrywa TAMAX 
- albo wygrywa inna firma 
- albo przetarg nierozstrzygnięty 
Nie może Pan straszyć ludzi, że śmieci mogą nie zostać odebrane, nie będą wywożone. Jest 
lipiec mamy temperatury powyżej 30o , nie chciałbym aby było jak w Neapolu, gdzie Neapol 
stanął na krawędzi epidemii.  Jak Pan zabezpieczył gminę w tym okresie przejściowym? 
Pan Burmistrz 
- gospodarka odpadami komunalnymi to najtrudniejsze zadanie dla gmin, niestabilny rynek, 
monopolistyczne praktyki. O tym że umowa kończy się ostatniego czerwca wiedzieliśmy. 
Chcąc wybrać jak najbardziej optymalne rozwiązanie dla mieszkańców, obserwowaliśmy co 
się działo pod koniec 2018 roku gdzie po przetargach ceny były wyższe o 200 – 300%, 
mieliśmy nadzieję ze rynek się ustabilizuje. Procedury rozpoczęliśmy w lutym 2019r, 
wydawało się że ten czas wystarczy. Mieliśmy nadzieję, że TAMAX zaproponuje ceny do 
zaakceptowania. Wszedł przepis o internetowej procedurze, to też było powodem pewnych 
komplikacji. Do pierwszego przetargu zgłosiły się tylko dwie firmy. Przetarg unieważniliśmy, 
skróciliśmy okres 45 dniowy bo umowa była do 30 czerwca i mogliśmy skorzystać z takiego 
prawa, wiedząc że umowa kończy się z końcem czerwca. 
II przetarg jeśli szczęśliwie rozstrzygniemy to będą kwoty do udźwignięcia dla ludzi, ja nie 
straszę tylko informuję i proszę o zrozumienie i cierpliwość. Gdyby nie było możliwości 
wybrać firmy to możemy z wolnej ręki zlecić to zadanie. Cały czas chodzi nam o dobro 
mieszkańców. 
Radny P. Jaros 
- o tym że umowa się kończy było wiadomo od 6 – 7 miesięcy, nie oczekiwałem takiego 
wywodu jaki Pan tu zaprezentował bo to będzie tematyką sesji nadzwyczajnej, we wszystkich 
gminach ruszyły przetargi, w powiecie firma zaproponowała cenę taką a nie inną. Gdybym 
był na Pana miejscu to bym wiedział co zrobić, pytałem jak Pan zabezpieczy gminę 
Sędziszów w okresie przejściowym, są inne możliwości można podpisać umowę z wolnej 
ręki. 
Pan Burmistrz 
- dlaczego mam z wolnej ręki przyjmować cenę jaką mi narzucą. Czy przez kilka dni nie 
możemy się przemęczyć, umowy nie możemy podpisać wcześniej niż 14 dni od wyboru. 
Robimy wszystko aby było jak najracjonalniej dla mieszkańców. 
Radny P. Jaros 
- nie czeka nas apokalipsa nawet jak nie podpiszecie umowy, bo są inne rozwiązania, z 
których gmina będzie mogła skorzystać. 
Radny J. Jaworski 
- zapytał czy do 30 czerwca TAMAX pozbiera wszystkie pojemniki z terenu gminy? Czy jest 
jakiś okres przejściowy, jak jest zapisane w umowie? 
- od dłuższego czasu pojemniki na psie odchody nie są opróżniane, powinien to zrobić przed 
zakończeniem umowy. 
Pan Burmistrz 
- każda osoba fizyczna, Wspólnota  czy instytucja ma umowę z TAMAX, pojemniki mają 
własne lub dzierżawione. Pojemniki na plastik są własnością gminy. 
Radny J. Jaworski 
- czyli ostatni odbiór odpadów będzie w piątek przed 30 czerwca. 
Pan Burmistrz 



5 
 

- najprościej było wybrać firmę w pierwszym przetargu i wtedy segregowane odpady 
kosztowałyby 18zł od osoby, lub wybrać drogę trudniejszą ale żeby ceny były niższe dla 
mieszkańców. 
Radny J. Chmielarski 
- co z zawaloną remizą w Łowini, którą zgłaszam od marca 2018 roku na każdej sesji, co Pan 
zrobił żeby to uprzątnąć? 
- zgłaszałem zasypany rów po ulewie w Pawłowicach przy parku – nic nie zrobione, 
- zgłaszałem koszenie trawy w parku, nie zrobione dlaczego? 
- jaki będzie przydział mocy na boisko w Łowini? Miała być posiana trawa i nie ma, 
- mieszkańcy zgłaszali że firma wczoraj nie odebrała odpadów segregowanych z Łowini, 
- kiedy będą uprzątnięte śmieci po byłej spalarni w Pawłowicach? Co Pan zrobił w tej 
sprawie? 
Pan Burmistrz 
- prosiłem strażaków przyrzekli że to zrobią i czekamy, mają przyjść na sesję i wytłumaczyć 
jak wygląda współpraca na wsi, 
- ile możemy to robimy, ale nie przerabiamy przy możliwościach ZUK, 
- w sprawie przydzielonej mocy dla boiska w Łowini, zapytam i odpowiem, na pewno nie 
zamówimy mocy do obsługi wielkiego sprzętu nagłaśniającego i żebyśmy płacili przez 12 
miesięcy, 
- w przerwie zgłosimy sprawę nie odebrania odpadów segregowanych, 
- sprawa posiania trawy wysłaliśmy inspektora i okazało się że tam trzeba obsiać 3000m2  a 
nie 400m2, 
- sprawa uprzątnięcia śmieci po spalarni to jest temat poza nami, kupił to LHS mają 
porozumienie dotyczące uprzątnięcia, 
- sprawę opróżnienia pojemników na psie odpady zgłosimy do TAMAX. 
Radny J. Chmielarski 
- ten problem uprzątnięcia śmieci zgłaszałem już wcześniej, nie możemy zmobilizować 
wielką firmę do uprzątnięcia? Kiedy to będzie trudno mi odpowiedzieć. 
- chcemy wiedzieć jaki będzie przydział mocy bo robimy imprezę a 16 KW jest za mało, gdy 
korzystaliśmy od sąsiada który miał taką moc to ciągle wybijało, potrzeba jest 24KW. 
Pan Burmistrz 
- za zamówioną moc płaci się co miesiąc. 
Radny K. Prusek 
- zostało 4 dni do końca miesiąca firma od fotowoltaiki nie zrobi instalacji, mieszkańcy są źli 
bo zapłacili i chcieliby korzystać latem. 
Pan Burmistrz 
- wysłaliśmy wiele pism ponaglających o przyspieszenie prac, do końca czerwca ma być 
zamontowane 20 instalacji, następne w późniejszych terminach zgodnie z harmonogramem. 
Całość zadania ma być zrobiona do końca września, proszę o cierpliwość. 
Radny R. Dębicki 
- mówię to regularnie o zakrzaczeniu terenu między Skarpą a ul. Leśną, dziękujemy za 
usunięcie krzaków na części ale dalej są takie same, powinniśmy zrobić tak samo jak na 
wcześniejszym odcinku bo za kilka lat zrobi się las, 
- kiedy będą znaki z nazwami ulic? 
- po wyborach do Europarlamentu remiza OSP w Sędziszowie wymaga remontu ponieważ 
była obklejona obwieszczeniami i została zniszczona elewacja, 
- zapytał czy została wyrównana droga dojazdowa do Przychodni Rodzinnej, którą zgłaszała 
p. Maczkiewicz, 
- proszę o rzetelną i ścisła odpowiedź czy zdaniem Urzędu radny może być członkiem 
Zarządu OSP czy nie? 
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- przedstawił interpelację dotyczącą użytkowania samochodów ratowniczo – gaśniczych przez 
OSP Sędziszów bez wymaganych świadectw CNBOP, pozyskania nowego samochodu oraz 
wycofania z użytku obecnie istniejących samochodów ratowniczo – gaśniczych z OSP 
Sędziszów – odczytał treść interpelacji. 
Pan Burmistrz 
- teren przy ul. Leśnej jest prywatny, my w taki teren nie wchodzimy jeśli nie ma zgody. Za 
część właścicielka zapłaciła, powiedziała że zapłaci 1 raz w roku za wykoszenie, 
- ponownie zleciłem wydziałowi RDG aby zidentyfikować działki prywatne, które nie są 
utrzymywane wspólnie z Policją. Zwrócimy się z apelem do mieszkańców, nas też denerwuje 
gdy są takie sytuacje. Przy Dworcowej PKP bierze czynsz a nikt tego nie sprząta, 
- tablice z nazwami ulic są zamówione, 
- dawno nie byłem w OSP w Rynku ale jak można było obklejać ściany, tak nie powinno być, 
- droga do Przychodni była poprawiona, 
- czy radny może być w Gminnym Zarządzie OSP, w tej sprawie ilu prawników tyle opinii, 
jak jest spokój nie ma skarg to nic się nie dzieje. 
Radny R. Dębicki 
- czy możemy w tej sprawie zwrócić się do prawnika o opinię? 
Pani Mecenas 
- na jakiej podstawie stwierdzono że ta opinia jest wiążąca. Jeśli jest wykorzystywane mienie 
gminy i przez OSP prowadzona jakakolwiek działalność to nie może być. Np. wynajmuje 
remizę, czy miejsce parkingowe za opłatą to nie może być. 
Radny R. Dębicki 
- praktycznie wszystkie remizy są gminne to nie może być w zarządzie. 
Pani Sekretarz 
- umowa najmu, dzierżawy jest działalnością gospodarczą. 
Pan Przewodniczący 
- proszę takie sprawy rozpatrywać na posiedzeniach Komisji. 
Pan Burmistrz 
- na temat samochodów strażackich była dyskusja na zebraniach, teoria jest taka jak mówi 
radny a życie sobie w skali tysięcy jednostek w skali kraju, tych świadectw to ze starych 
samochodów nie ma żaden. One są bezpieczne mają dopuszczenia techniczne do jazdy. Z 
teorią ja przegram zdaję sobie sprawę 
Radny R. Dębicki 
- to nie jest tylko teoria,  te sprawy regulują przepisy rozporządzenia Ministerstwa Spraw 
Wewnętrznych i Administracji. Dzwoniłem do PSP Komendant powiedział jakie jest prawo i 
co się dzieje z Komendantami Powiatowymi i Wojewódzkimi którzy przymykają oczy na 
takie uchybienia. 
Pan Burmistrz 
- bałbym się tych stwierdzeń „akty normatywne” i inne, wiele razy  przewieźliśmy się na tym 
i poprzegrywaliśmy sprawy w Sądzie. Nie jest to wszystko takie proste w naszym systemie 
prawnym. 
Radny J. Strzelec 
- drożeją śmieci, czy jakaś firma upadła gdy ceny były niższe, czy ktoś się zastanowił ile to 
będzie dla rodziny kilkuosobowej, 
- są jednostki za które płaci gmina, ile przez to wzrośnie deficyt, 
- kto ma kosić wokół szkoły w Mstyczowie, proszę to wyjaśnić. 
Radna B. Maczkiewicz 
- zapytała czy jest informacja z PKP o terminie otwarcia przejazdu? 
Pan Burmistrz 
- nie mamy informacji. 
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Radny J. Chmielarski 
- podziękował Prezesowi ZUK za wykoszenie traw, 
- zapytał czy Burmistrz wiedząc że samochody strażackie nie mają badań świadomie nie 
doprowadzi to tego, że życie i zdrowie ludzi może być zagrożone? 
- mamy karać prywatnych właścicieli za nieporządek a ja zgłaszałem nasz teren gminny w 
Pawłowicach, hydrofornia w Łowini też zarośnięta i nie zrobione nic, 
- zgłaszałem wniosek o przeniesienie pkt. 15 porządku obrad po wolnych wnioskach, Rada 
nie wyraziła zgody, korzystając że są wolne wnioski chciałbym się odnieść do tego punktu bo 
mam takie prawo, nie mogę być dłużej obecny niż do godz. 1300  . Będąc sołtysem w Łowini 
przez 5 lat nie pobierałem opłat. 
Pan Przewodniczący 
- proszę o krótkie wypowiedzi nie dłużej niż 5 minut. 
Radny J. Chmielarski 
- rachunki za energię były w kolejnych latach: 
2015r – 828zł 
2016r – 740zł 
2017r – 770zł 
2018r – 973zł, w tym roku były organizowane przez rodziców ferie zimowe dla dzieci i było 
ogrzewane elektrycznie. 
Na ostatniej Komisji było 7 sołtysów, Burmistrz pytał dlaczego tak mało. Jak to się odbywa 
Przewodniczący otworzył posiedzenie i przekazuje głos Burmistrzowi, który mówi jakie 
wypracowano w Urzędzie wnioski, że jest to porządkowanie uchwały z 2010 roku to nie jest 
porządkowanie to jest pogrążenie mieszkańców, a Burmistrz mówi cytuję „ że robi to dla 
mieszkańców” 
To nieprawda bo obciąża Pan kwotą 246zł za dobę, dla mieszkańca to jest dużo, nie może tak 
być. Burmistrz powiedział że jeśli ktoś będzie szykował większą imprezę to świetlicę trzeba 
udostępnić już w piątek a zwróci w poniedziałek. W świetlicy nie ma licznika na wodę, gaz a 
jak liczyć za śmieci i ścieki. W zarządzeniu Burmistrza jest zapis że osoba wynajmująca 
najpierw ustala z sołtysem termin, potem jedzie do gminy podpisać umowę i znów wraca do 
sołtysa. Wcześniej w ciągu 3 dni przed udostępnieniem musi zapłacić, czy nie może płatność 
być w ciągu 7 dni po imprezie. W jednym dokumencie 3 dni w drugim 7 dni, miało być 
uproszczone jak mówił Burmistrz. Wnioskuję o uporządkowanie tej uchwały a dzisiaj 
składam wniosek wycofanie jej z porządku obrad. Klub PiS nie będzie głosował za tą 
uchwała. 
Radny J. Wiencek 
- dojdziemy do tego pkt będziemy dyskutować. 
Radny J. Chmielarski 
- nie może tak być żeby chodzić w tą i z powrotem, który termin mam przyjąć 3 dni czy 7 dni. 
Wnioskuję o wycofanie tej uchwały z porządku obrad. 
Pan Przewodniczący 
- to jest pkt. 15 porządku obrad i wtedy będziemy dyskutować. Pan drugi raz chce wycofać 
uchwałę. 
Radny J. Chmielarski 
- to jest bubel prawny. 
Wiceprzewodnicząca A. Konieczna 
- działka k/remizy w Piołunce zakrzaczony, mieszkańcy chcą pomóc w jej wyrównaniu i 
uprawie ale proszą o udostępnienie koparki,  
Radny W. Tabor 
- podziękował za uporządkowanie strzelnicy, 
- droga gościniec nieprzejezdna a zbliżają się żniwa. 
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Radny J. Kubiec 
- w Klimontowie obwieszczenia wyborcze też pozostawiły ślady na oknach i ciężko je 
domyć, prośba aby na przyszłość nie robić takich szkód, 
- wjazd na teren rekreacyjny nie dokończony, 
- taka prośba jeśli zmiana do porządku obrad nie została przyjęta to szanujmy to, bo to jest 
brak szacunku do wyniku głosowania. Do jednej zmiany się przychyliliśmy a do drugiej nie, 
to powinniśmy to uszanować i tego się trzymać. 
Pani Sekretarz 
- gdy w komisjach wyborczych byli pracownicy gminy to Urząd odpowiadał za lokale, teraz 
nie mamy wpływu ale podjedziemy do lokali i naprawimy szkody. Nie mamy wpływu na 
gospodarowanie się komisji w trakcie wyborów. Na szkoleniach przed kolejnymi wyborami 
będę uczulać na te sprawy członków komisji. 
Radny A. Stępień 
- czy na drodze do Zapusty będzie remonter? 
- droga powiatowa Zielonki – Grązów koszono pobocza ale na skarpach już nie, 
- w Zielonka i Grązowie firma też nie odebrała segregowanych śmieci. 
Radny J. Jaworski 
- rodzice pytają czy można już zapisywać dzieci do żłobka? 
Pan Burmistrz 
- podania proszę składać do Dyrektora Przedszkola, tam będzie powołana nowa jednostka 
Radna B. Wójcik 
- Pan Burmistrz mówił że były przeglądy wszystkich placów zabaw, proszę o ponowny 
przegląd i naprawę urządzeń zabawowych na placu zabaw przy bloku Nr 3 na Sadach, przy 
urządzeniu wielofunkcyjnym uszkodzony został podest. 
- jest nowa tablica ogłoszeń,  plakat o Dniu Dziecka powieszono na zewnątrz ale to źle 
wygląda czy to jakiś nowy system, zbliżają się następne imprezy i znów nie ma plakatów, 
- szczury nadal są na placu zabaw i na os. Sady, jeśli nie wierzycie to proponuję 
zorganizować spotkanie mieszkańców z bloków 3,6,8, którzy to potwierdzą. 
Radny K. Prusek 
- teraz jest odpowiednia pora na remont źródełka w Czekaju, 
- uzupełnić deski na starym moście, 
- zgłosić do Powiatu aby na krzyżówce wycięto dokładnie bo jest brak widoczności. 
Pan Przewodniczący 
- zapytał co w sprawie starego młyna w Rynku kiedy rozbiórka. 
Pani Sekretarz 
- umowa na rozbiórkę została podpisana. 
Ad. 7 
Pan Przewodniczący 
- odczytał art. 28aa ustawy o samorządzie gminnym co obejmuje raport. 
- do udziału w debacie nad raportem o stanie gminy zgłosiły się 3 osoby – mieszkańcy. 
1.Pani R. Pacholec 
2. Pan S. Ogonowski 
3. Pan M. Stradowski 
Proszę radnych o zgłaszanie się do udziału w debacie. 
Zgłosili się:  

1. Radny J. Kubiec 
2. Radny J. Wiencek 

Radny J. Kubiec 
- raport jest dobrym pretekstem do rozmowy o gminie, że nie znajdujemy się na jakiejś 
wyspie, jesteśmy częścią państwa, wszyscy mieszkamy na kontynencie, na ziemi. 
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Jeśli idziemy do lekarza i lekarz mówi jest pan chory trzeba wprowadzić pewne zmiany to się 
stosujemy, żeby czuć się dobrze. Mam wrażenie że w wielu krajach dostrzega się to że w 
ciągu najbliższych 30 lat jeśli nie wprowadzimy konkretnych, radykalnych zmian, to nasza  
planeta nie będzie się nadawać do zamieszkania zacytował słowa „ prof. dr hab Szymon 
Malinowskiego geofizyk w PAN. 
 Powinniśmy zredukować emisję dwutlenku węgla do atmosfery do zera w ciągu 
najbliższych 30 lat, a w ciągu najbliższych 15 lat obniżyć ją o połowę; w przeciwnym 
wypadku grozi nam wyginięcie - powiedział . 
Prof. Malinowski podkreślił, że niewiele osób ma świadomość tego, jakie są konsekwencje 
globalnego ocieplenia, choć - jak zaznaczył - jest to jedno z kilku poważnych zagrożeń, przed 
którymi stoimy. 
Tymczasem - jak wyjaśnił - jeżeli spełnią się prognozy, grozi nam wyginięcie, gdyż Ziemia 
przestanie nadawać się do życia, w tej formie jaką znamy. "Robimy takie projekcje już od lat 
60. ubiegłego wieku. Na razie rzeczywistość biegnie wzdłuż praktycznie najgorszego 
możliwego scenariusza"  
Trzeba się zastanowić jak samorząd może wpłynąć na osoby decyzyjne żeby nasze dzieci i 
wnuki żyły w normalnych warunkach. Możemy nie słyszeć tego, że w naszym województwie 
też zaczyna brakować wody, że koszty pozyskiwania energii są coraz wyższe to jest pewien 
łańcuch który uruchomiliśmy i nie da się zatrzymać, jeżeli nic nie zrobimy będziemy żyli w 
skrajnie niekomfortowych warunkach i to już w ciągu 30 lat. Są kolejne fale upałów wg 
prognoz będą całe miesiące gdzie temperatura będzie 30 – 40 o , mamy obowiązek dbać o 
naszą przyrodę. Mamy do rozwiązania wiele problemów, gmina nie jest zawieszona w próżni, 
specjaliści sygnalizują bardzo ważny problem. Teraz obserwujemy że pewnych rzeczy nie da 
się zatrzymać. Powinniśmy zastanowić się nad retencją, małą retencją, zbieraniem 
deszczówki – np. w Starachowicach po burzach drogi są ciągle niszczone. Trzeba tą wodę 
zatrzymać żeby wykorzystać ją później gdy jest susza. Będą powodzie i tragedie ludzkie, to 
jest mój głos ale warto słuchać specjalistów i nie powinniśmy ignorować głosów innych 
państw. Czasem warto się bać na zapas  niż żeby się okazało się że  jest za późno. Gdy byłem 
dzieckiem całą zimę chodziliśmy po zaspach tyle było śniegu, dzisiaj nie ma możliwości 
przewieźć dziecko na sankach. 
Radny J. Wiencek 
- raport to wynik pracy Burmistrza, Rady oraz pracowników Urzędu, którzy to wszystko co 
Rada uchwaliła w budżecie musieli realizować i doprowadzić do finalnego zakończenia , są to 
duże i mniejsze inwestycje oraz inne przedsięwzięcia realizowane w roku ubiegłym jak i 
latach wcześniejszych. 
W raporcie przekazanym radnym w formie papierowej jak również udostępnionym w formie 
elektronicznej na stronie Urzędu Miejskiego, jest dokładnie przedstawione dział po dziale z 
dokładnymi danymi, długościami wykonanych dróg, chodników, kanalizacji i innych prac 
wraz z kwotami. Ja chcę odnieść się nie do liczb, choć one są ważne, lecz do tego czy 
przedsięwzięcia, które były realizowane w roku 2018 jak i latach poprzednich dla naszego 
społeczeństwa i naszej gminy były potrzebne. 
Czy potrzebne są: 
- drogi 
- chodniki 
- place zabaw dla dzieci 
- budowa żłobka 
- budowa oczyszczalni ścieków 
- kanalizacja 
- termomodernizacja drewnianego osiedla, domu kultury 
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Czy dalsze wodociągowanie naszej gminy i wiele, wiele innych spraw. Ja uważam, że są to 
bardzo istotne i ważne sprawy dla naszej społeczności, dla naszego miasta i naszej gminy. 
Żeby to wszystko zrealizować potrzebny jest pomysł i chęć, Burmistrzowi nie brakuje 
dobrych pomysłów na budowanie naszej małej ojczyzny, a Rada Miejska w większości 
popiera te pomysły i czuwa nad ich realizacją. 
Zdaję sobie jednak sprawę, iż do zrobienia jest jeszcze bardzo dużo i wydatkowane prawie 
140 milionów w latach ubiegłych na inwestycje nie zaspokoiło naszych potrzeb. Potrzeby 
ludzi są duże lecz żeby to wszystko realizować do każdej inwestycji współfinansowanej ze 
środków unijnych potrzebny jest wkład własny. 
Nasza gmina nie jest zbyt zamożną gminą, nie ma kopalń czy dużych zakładów, więc 
fundusze potrzebne jako wkład własny muszą pochodzić z kredytów. I tutaj jest bardzo dużo 
krytyki ze strony niektórych radnych iż zadłużamy gminę. Nie da się prowadzić inwestycji 
bez udziału środków własnych. U nas kredyty nie są przejadane lecz wszystkie to wkład 
własny w inwestycje, pytam więc czy Burmistrz ma pracować zachowawczo, czy Rada ma 
nie podejmować dużych wyzwań? Niektórym z nas byłoby to na rękę, ale tylko niektórym. 
Dobrze że większość Rady inaczej rozumie pracę w radzie. Proszę się nie obawiać, 
zadłużenie gminy jest bezpieczne i nie grozi nam upadłość. Panie Przewodniczący wysoka 
Rado, Szanowni Państwo jeszcze raz proszę o szacunek dla ludzi, którzy chcą pracować dla 
naszej społeczności, budować i rozwijać nasze miasto i naszą gminę, proszę o rzetelny 
przekaz informacji dla naszych mieszkańców „jeżeli w głosowaniu nad budżetem, 
wstrzymuję się za jego uchwaleniem, to jak mogę powiedzieć że załatwiłem coś dla ludzi” 
przyznacie że jest to delikatnie mówiąc nieuczciwe. 
Radny J. Chmielarski 
- nie zgadzam się z radnym Kubiec że za 30 lat nie będzie życia, kiedyś też jakiś profesor 
wyliczył że zaleje nas woda, teraz Pan mówi w drugą stronę że nie będzie wody, słyszałem 
też że w 2000r będzie koniec świata i co, mamy 2019 rok i nic się nie dzieje. 
Pan S. Ogonowski 
- sprawowanie urzędu burmistrza to praca wymagająca poświęcenia i odporności psychicznej. 
Efektem tej pracy są opinie pod adresem osoby piastującej to stanowisko, zdarzają się opinie 
pochlebne jak i krytyczne. Krytyka jest potrzebna pozwala unikać błędów, ale uzasadniona. 
W naszej gminie od jakiegoś czasu dostrzegam negatywny stosunek do osoby Pana 
Burmistrza. Odnoszę wrażenie że są to personalne ataki nie mające nic wspólnego z tym jak 
Pan Burmistrz sprawuje swój urząd. 
Jako mieszkaniec os. Sady i członek Stowarzyszenia os. Sady chcę wyrazić podziękowanie za 
wkład w rozwój gminy, naszego osiedla, jako mieszkaniec potrafię ocenić jak zmieniła się 
infrastruktura osiedla na przestrzeni lat. 
Potrafię docenić wkład pracy w celu poprawy wizerunku naszego osiedla, nowe place zabaw, 
parkingi, obudowy na śmieci, na odpady zwierzęce. Dzięki nowym miejscom parkingowym 
nie musimy parkować na trawnikach i niszczyć zieleni. 
W czerwcu przy okazji Dnia Dziecka otwarliśmy plac rekreacyjny dla dzieci, które mają 
swoje miejsce i jest ono zapełnione przez cały dzień.  
Rozwój osiedla Sady to tylko niewielka część co udało się dla gminy zrobić w czasie 
urzędowania Pana Burmistrza, długo by wymieniać ile udało się zrobić dróg, chodników, 
świetlic, budowa żłobka, powstanie firmy Gaspol i inne. 
Gdy występujemy z jakąkolwiek inicjatywą do Burmistrza zawsze spotykamy się ze 
wsparciem w organizacji każdego przedsięwzięcia. Spotykamy się z opiniami ludzi 
odwiedzających Sędziszów, którzy mówią że nam zazdroszczą. Wybory pokazały jak ludzie 
oceniają Burmistrza. Podziękował Burmistrzowi, Radzie Miejskiej i wszystkim którzy 
wykazują inicjatywę w rozwój naszej gminy, mam nadzieję że na pierwszym miejscu 
będziecie stawiać rozwój gminy a nie polityczne rozgrywaki. 
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Pan M. Stradowski 
- podziękował za możliwość wypowiedzi nad podsumowaniem budżetu za rok 2018, staram 
się uważnie śledzić podejmowane decyzje, analizując dostrzegam duży udział wydatków 
majątkowych w wydatkach ogólnych, odnotowałem jak wiele nowych inwestycji 
przewidziano  na ponad 30mln, niezwykle  ważnych dla całej gminy: oczyszczalnia 20mln, 
czy realizacja II etap kanalizacji, budowa żłobka i inne. 
Sędziszów jako samorząd mądrze i efektywnie pozyskuje i wykorzystuje środki unijne, wkład 
własny wymusza zaciąganie kredytów, wszyscy się zgodzimy że są to mądrze wydane 
pieniądze. Cała gmina jest zwodociągowana poza Łowinią, mało jest w województwie gmin 
tak prężnie rozwijających się. Nie można nie zauważyć ile gmina robi w temacie ochrony 
środowiska jak oświetlenie ledowe, fotowoltaika, kolektory słoneczne. Często jest  temat 
zadłużenia, patrząc na realizację budżetu nie dostrzegam by działo się coś niepokojącego. 
Inwestycje jakie gmina realizuje za kilka lat pochłonęłyby o wiele więcej pieniędzy. Co do 
zadłużenia uważam że podnoszenie tej kwestii jest ono wyolbrzymiane, to negatywne 
nastawienie do władz gminy i Burmistrza. Wierzę że władze czuwają nad finansami. Przy 
wyborach mieszkańcy pozytywnie ocenili poczynania Burmistrza. Ludzie w pochwałach 
wyrażają się o naszej gminie, jest to najwyższa ocena w podejmowaniu inwestycji jakie 
gmina wykonała to zasługa Burmistrza, Rady, mieszkańców – wszyscy powinniśmy dążyć do 
jej rozwoju, nie traćmy czasu na wewnętrzne przepychanki. 
Pan Przewodniczący 
- czuję się współodpowiedzialny za gminę popierałem i będę popierał projekty, które służyły 
dla dobra mieszkańców. Nie da się patrzeć tylko przez pryzmat 2018 roku ale trzeba ocenić to 
co się działo przez ostatnie lata, co było zaplanowane i co jest wykonane. Najważniejsze 
osiągnięcia z których korzystają wszyscy to: 
140km dróg, 80km wodociągów, 45km kanalizacji, 25km chodników, parkingi, powstanie 
Bazy TKR, OSiR, ZOL, 20 świetlic, nowa Remiza w Rynku, kolektory słoneczne, 
fotowoltaika, 10km nowych linii energetycznych, 1300 lamp oszczędnościowych, boiska, 
place zabaw, pięknie rozbudowany Urząd gdzie też były różne opinie czy robić teraz czy nie 
robić, będzie robiona termomodernizacja osiedla Drewnianego i SCK. Jest to możliwe dzięki 
ciężkiej pracy poświęceniu i zaangażowaniu Burmistrza, tych co chcą współpracować i 
wspierać, różnych organizacji samorządowych i rządowych, bo nasz samorząd chce 
współpracować ze wszystkimi. Co teraz by się działo gdybyśmy tego nie zrobili, o ile wzrosły 
koszty usług, materiały, my nadal inwestujemy w rozwój. Wszystkie kontrole mówią o 
bezpiecznych finansach i dalszej możliwości inwestowania. Co będzie gdy nadal przez 
niektórych będzie tylko czekanie na błędy, skargi, donosy cofanie się o kilka, kilkanaście a 
nawet ostatnia skarga 21 lat do tyłu skierowana do prokuratury. Powinniśmy dyskutować, 
spierać się ale dążyć do wypracowania jak najlepszych rozwiązań a nie dla swoich korzyści 
czy popularności. 
Jest takie powiedzenie „ jak nie chcesz komuś pomagać to nie przeszkadzaj”  
Dążmy do tego aby gmina rozwijała się dalej tak jak dotychczas. 
Radny P. Jaros 
- odczytał Pan art. 28aa, ust 2 mówi  co obejmuje raport, on dotyczy tylko roku poprzedniego. 
Bardzo proszę zachować jakąś harmonię a nie wracać 20 czy 10 lat do tyłu. 
Mam wrażenie że znalazłem się w komedii Barei. 
Ad. 8  
Pan Przewodniczący 
- odczytał uchwałę w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Sędziszowa za 2018 
rok. 
 Głosowanie 
11 głosów – za 
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4 głosy – wstrzymujące się                uchwała Nr X/74/2019 
Pan Burmistrz 
- podziękował za udzielone wotum zaufania, moja misja to służba ludziom, od samego 
początku jak najbardziej potrafię ze wszystkich sił, dziękuję za zaufanie tym radnym którzy 
byli za. 
Ad. 9 
Pani Skarbnik 
- odczytała uchwałę RIO w Kielcach w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez 
Burmistrza Sędziszowa sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2018 rok wraz z 
informacją o stanie mienia komunalnego. 
Radny P. Jaros  
- odczytał opinię Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy za 2018 rok, 
Poinformował że złożył swoją adnotację wstrzymania się od głosu. 
Pani Skarbnik 
- odczytała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu gminy Sędziszów za 2018 rok. 
Głosowanie 
11 głosów – za 
4 głosy – wstrzymujące się              uchwała Nr X/75/2019 
Ad. 10 
Radny P. Jaros 
- odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Sędziszowa 
z tytułu wykonania budżetu gminy za 2018,  
Pani Skarbnik 
- odczytała uchwałę RIO w Kielcach w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej 
Rady Miejskiej w Sędziszowie w sprawie udzielenia Burmistrzowi Sędziszowa absolutorium 
za 2018 rok, 
- odczytała projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Sędziszowa z 
tytułu wykonania budżetu gminy za 2018 rok: 
Głosowanie 
11 głosów – za 
4 głosy – wstrzymujące się                    uchwała Nr X/76/2019 
Radny J. Chmielarski opuścił obrady godz. 1235 . 
Pan Burmistrz 
- podziękował za udzielenie absolutorium, jest to kolejne 17 już absolutorium, za wotum które 
głosowaliście pierwszy raz jak we wszystkich samorządach oraz głosy w debacie,  jeśli są 
takie głosy w dyskusji to wzmocnią człowieka psychicznie i łatwiej się pracuje. W tej pracy 
trzeba mieć ogromną odporność, przy niestabilności prawa, przy trudnościach projektowych 
wiem co to znaczy dobrze służyć mieszkańcom, to jest wielkie wyzwanie, łatwiej jest gdy 
większość mieszkańców widzi pozytywy. Dziękuję tym którzy głosowali za, dziękuję 
współpracownikom, jednostkom organizacyjnym, Przewodniczącym osiedli, sołtysom, którzy 
z sercem angażują się w rozwiązywanie naszych problemów. Wzajemnie się mobilizujemy, w 
ocenie zewnętrznej bardzo dobrze to wychodzi. Proszę o większe zaufanie i wiarę w to co 
robimy. Zdaję sobie sprawę jeśli ktoś nie podejmuje decyzji, nie odpowiada za wielkie 
projekty może być przerażony tym co robimy, wszystko mieści się w dobrych relacjach jest 
przykładem dobrej gospodarki finansowej gminy. Nie da się pewnych działań podejmować 
bez dozy ryzyka. Jeśli chodzi o zadłużenie mówicie 28,6mln, gdyby odjąć pożyczkę dla 
SPEC 1,6mln, 200tys to inne udzielone pożyczki, 4mln już spłaciliśmy w tym roku, my się 
nie bawimy w komedie w samorządzie. Nie da się wyrywkowo oceniać jednego roku, wiecie 
ile jest problemów, czasu brakuje, doby żeby to zrealizować. My nie do swojego zadania do 
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dróg powiatowych dołożyliśmy 6mln, 4,3mln do pracowników interwencyjnych, nie mówimy 
ale chcieliśmy pomagać. Teoretycznie zadłużenie będzie 31mln a zaplanowane zadania 
inwestycyjne są za 30mln. Proszę ograniczyć czyhanie na błędy, ciągłe pisanie, musimy nad 
tym siedzieć tłumaczyć się, odpowiadać, jeździć zeznawać. Proszę popatrzeć w inny sposób, 
nie słychać propozycji co zrobić lepiej, więcej, dajcie rozwiązania a z czego zrezygnować i 
dyskutujemy. Spójrzmy z optymizmem, jest dobrze ale problemów do rozwiązania mnóstwo. 
Radny P. Jaros opuścił obrady godz.1245 . 
Ad. 11 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania z realizacji 
planu finansowego za 2018 rok Miejsko Gminnego - Ośrodka Zdrowia w Sędziszowie. 
Głosowanie 
13 głosów – za                     uchwała Nr X/77/2019 
Ad. 12 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku 
energetycznego. 
Głosowanie 
13 głosów – za                    uchwała Nr X/78/2019 
Ad. 13 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił projekt uchwały w sprawie ustanowienia zasad, na jakich przewodniczącym 
organów wykonawczych   jednostek pomocniczych gminy będzie przysługiwała dieta. 
Głosowanie 
9 głosów – za 
4 głosy - wstrzymujące się     uchwała Nr X/79/2019 
Ad. 14 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę własną Nr V/40/2019 z dnia 26.02.2019 
w sprawie poboru podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego w drodze inkaso oraz 
określenia inkasentów. 
Pani Mecenas 
- jest uzasadnienie do wyroku sądu w sprawie skargi na uchwałę o unieważnieniu wyborów 
sołtysa w Marianowie. Sąd uznał że do wyborów sołeckich nie ma zastosowania kodeks 
wyborczy, Rada nie wykazała w istocie, że procedura wyboru sołtysa Sołectwa Marianów 
została obarczona „istotnym naruszeniem prawa”, uzasadniającym unieważnienie tego 
wyboru art. Powołany przez organ 184 KW nie ma w sprawie niniejszej zastosowania, 
dzisiejsza uchwała którą Państwo podejmujecie jest konsekwencją wyroku sądu Pani B. 
Capiga jest sołtysem Marianowa. Pełna treść uzasadnienia jest do wglądu w biurze Rady. 
Pan Burmistrz 
- zwracam się z prośbą do Rady jak omawiamy skomplikowane przepisy prawne nie 
posługiwać się, że są to akty normatywne, bo można się pomylić a my jeszcze musimy 
ponosić koszty sądowe, żebyśmy mieli pokorę do przepisów bo to jest bardzo 
skomplikowane. 
Radny R. Dębicki 
- opierałem się na słowach Pani Sekretarz, która mówiła że odetchnęła z ulgą bo jest 
orzeczenie sądu które mówi kto może głosować, kto się zalicza do spisu wyborców. 
Pani Sekretarz 
- zgadza się ale każda sprawa jest sprawą indywidualną, sama proponowałam że jeśli jest 
jakiś konflikt możemy pójść dalej i uznać wybory za nieważne a ostatecznie zdecyduje sąd. 
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Sąd przyjął taką interpretację, unieważnił uchwałę i wybory są ważne. Znalazłam jeszcze 
takie orzeczenie, że jak Rada unieważni wybory nie ma odwołania i są unieważnione. 
Radny R. Dębicki 
- do tych samych wyborów jedno orzeczenie takie a drugie inne, nie pozostaje nic innego jak 
przejść do porządku dziennego. 
Radny J. Kubiec 
- radny wnioskował ale głosowała cała Rada, odpowiedzialność jest wspólna. 
Pan Przewodniczący 
- poddał uchwałę pod głosowanie 
Głosowanie uchwały 
13 głosów – za                         uchwała Nr X/80/2019 
Ad. 15 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
Głosowanie 
13 głosów – za                            uchwała Nr X/81/2019 
Radny J. Strzelec 
- czy do ostatniego dnia miesiąca trzeba się rozliczyć? 
Radny J. Jaworski 
- czy ktoś już zapłacił do końca roku? 
Pani B. Grabek 
- przyjmowaliśmy do końca czerwca. 
Pani Skarbnik 
- jest wiele osób które zapłaciły do końca roku to wtedy zrobimy przypis. 
Pani Sekretarz 
- w uchwale nic się nie zmienia tylko jest nowy wykaz z uwzględnieniem nowej Pani sołtys, 
mogła być uchwała zmieniająca ale wtedy w obrocie mielibyśmy uchwałę główną i 4 zmiany. 
Uznaliśmy że przepiszemy tylko załącznik uwzględniając wszystkich inkasentów. 
Ad. 16 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia zasad i trybu korzystania ze świetlic 
wiejskich stanowiących mienie gminy Sędziszów. 
Radny J. Strzelec 
- mówiła Pani że ta uchwała nie dotyczy świetlic w Mstyczowie i Mierzynie. 
Pani Sekretarz 
-  świetlica w Mstyczowie działa w strukturach SCK. W Mierzynie powstała staraniem 
Stowarzyszenia oni byli inwestorem, myśmy dawali dotację. Jeżeli nadal będą prowadzić 
może nie zechcą pieniędzy a może wystąpią o dotację. 
Radny J. Strzelec 
- nowe zadania inwestycyjne, trzeba to będzie utrzymywać. 
Pan Burmistrz 
- aby pozyskać na świetlicę 100% środków tak jak w Klimontowie i Łowini musiało o nie 
wystąpić Stowarzyszenie. Gmina mogłaby otrzymać jedynie 63% wartości inwestycji i te 
własne zmniejszyłyby przyszłe dotacje, które możemy pozyskać. Jest to zadanie gminy 
realizowane przez Stowarzyszenie Mierzyniak, przez 5 lat muszą prowadzić, potem mogą 
wystąpić o dotację na podstawowe utrzymania świetlicy, tam trzeba jeszcze dokończyć bo nie 
wszystko zrobione. Nie wyobrażam sobie aby jeszcze były koszty na zatrudnienie osoby, 
dotacje możemy przekazać na bezpośrednie koszty funkcjonowania. 
Pani Sekretarz 
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- p. Chmielarski odniósł się do błędu w zarządzeniu on będzie wyeliminowany, po podpisaniu 
uchwały Burmistrz wyda zarządzenie. Na ostatnim spotkaniu ustaliliśmy że będzie to 200zł 
brutto za dobę i 15zł brutto za godzinę. 
Pan Burmistrz 
- p. Chmielarski twierdzi że przez 5 lat nie pobierał opłat, robił wbrew uchwale z 2010 roku, 
co prawda nie było ustalonej stawki ale za media miał obowiązek opłaty pobierać – odczytał 
zapis z uchwały. 
Radny J. Strzelec 
- czyją własnością jest budynek w Mstyczowie gminy czy OSP. Tam gdzie są.  
Pan Burmistrz 
- na dole jest utworzona świetlica wiejska jako jednostka kultury prowadzona przez SCK 
straże mają przekazane w użytkowanie. Ostatnio na komisji Budżetowej była dyskusja iż 
skoro ponosimy wydatki na zatrudnienie osoby to albo przedstawi program funkcjonowania 
żeby ta świetlica żyła np. organizacja półkolonii, skoro jest tam ¾ etatu. Komisja 
wnioskowała aby to zaczęło inaczej funkcjonować. Jest tam siłownia, , bilard, stół do tenisa, 
można organizować wiele imprez kulturalnych, rekreacyjnych czy sportowych. 
Radny J. Jaworski 
- kosztuje nas to 34tys a nie widać zaangażowania w działalność. 
Pan N. Jawor 
- czy można nie pobierać opłat od osób, które pracowały przy świetlicach? 
Pan Burmistrz 
- przepis jest jeden, ale jest tyle form organizowania imprez bezpłatnie. Każdy wydatek 
świetlicy pokrywa gmina. 
Radny J. Chmielarski opuścił obrady o godz. 1320 . 
Wiceprzewodnicząca A. Konieczna 
- odczytała  projekt uchwały 
Głosowanie 
10 głosów – za 
2 głosy – wstrzymujące się            uchwała Nr X/82/2019 
Ad. 17 
Pani Skarbnik 
- przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w WPF na lata 2019 –  2020. 
Głosowanie 
12 głosów – za                           uchwała Nr X/83/2019 
Ad. 18 
Pani Skarbnik 
- przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2019 rok. 
Głosowanie 
12 głosów – za                          uchwała Nr X/84/2019 
Ad. 19 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił projekt uchwały sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od PKP S.A. 
prawa użytkowania wieczystego nieruchomości położonej w Sędziszowie wraz z prawem 
własności obiektów budowlanych. 
Głosowanie 
12 głosów – za                      uchwała Nr X/85/2019 
Radny J. Wiencek 
- zwrócił się do radnych z pytaniem, czy nie powinniśmy się zastanowić nad naszym 
zachowaniem, czy my lubimy przewodniczącego prywatnie czy nie ale na sesji powinniśmy 
mieć wzajemny szacunek do siebie, czy my tak możemy sobie wychodzić bez słowa? 
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Radny J. Strzelec 
- jeżeli jest tak źle to dlaczego się tak głosuje że wszystkie zmiany przechodzą jednogłośnie. 
Ad. 20 
Porządek obrad został wyczerpany, przewodniczący zamknął obrady X sesji Rady Miejskiej 
w Sędziszowie kadencji 2019 – 2023, godz. 1349 . 
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